

WINNER

HAUS 8, KLINIK BEVERIN, CAZIS

Clinic Klinik

PROJECT DESCRIPTION

The design was dominated by the question of the atmosphere and expression of a building and how they affect the mood of a patient. There was also the question of how patients in the psychiatric clinic can feel comfortable and work in a concentrated manner. The main design idea is the inner courtyard, which brings light into the centre and is used for spatial structuring and orientation. Likewise, the reduction of statics in the load-bearing supports and the division of the therapy rooms is accomplished by means of cupboards. A uniform material should be calming to the patient and allow them to work unencumbered. The use of local woods in combination with traditional handicraft completes the architecture.



ARCHITECT/DESIGNER ARCHITEKT/DESIGNER

Robert Albertin Architekt SIA/FH/SWB/FSU, Chur, Switzerland,
www.albertin-architektur.ch

CLIENT/MANUFACTURER AUFTRAGGEBER/HERSTELLER

Psychiatrische Dienste Graubünden, Chur, Switzerland,
www.pdgr.ch

PROJEKTBESCHREIBUNG

Im Entwurf dominierten die Frage der Stimmung und des Ausdruckes des Gebäudes sowie die Überlegung, wie diese Aspekte auf den Patienten wirken. Ebenso stellte sich die Frage, wie die Patienten der Klinik sich wohlfühlen und konzentriert arbeiten können. Die tragende Entwurfsidee ist der Innenhof, der Licht ins Zentrum bringt und zur räumlichen Strukturierung und Orientierung dient. Parallel dazu wird eine Reduktion auf die tragenden Stützen und die Unterteilung der Therapieräume mithilfe von Schränken erreicht. Ein einheitliches Material soll den Patienten beruhigen und ihn unbelastet arbeiten lassen. Die Verwendung einheimischer Hölzer in Kombination mit traditionellem Handwerk vervollständigt das Konzept und die Architektur.

